
 

 

 
 

SA ERSO nõukogu koosolek 

08. detsember 2023 

15:00 – 16:30  

ERSO kontor 

 

Päevakord: 

1. SA ERSO rahavoogude- ja tulemiaruandega tutvumine.  

2. Kohapeal algatatud küsimused, järgmise koosoleku toimumise aeg. 

 
OTSUSED: 

1. SA ERSO rahavoogude- ja tulemiaruandega tutvumine. 

Kristjan Hallik teeb ülevaate aasta suurematest kuludest ja tuludest. Prognoositi kolm suurema 

riskiga projekti. Nendest UK turnee realiseerus, kuid Odessa festivali kulud saavad hüvitatud 

ning Mahleri VIII projektis kasvasid nii kulud kui ka tulud, mis katsid tõusnud kulude mahu. 

Bilansis on ülejääk vähenenud, sest aasta alguses läks suur osa amortisatsioonist erakorralise 

kulu alla seoses põhivara mahu muutumisega. Publiku käitumises on tunda, et ostujõud on 

vähenenud. Seda on näidanud tõsiasi, et lõunakontsertide publiku maht on mõnel korral olnud 

suurem, kui õhtuse kontserdi publiku hulk. Koosoleku hetkel on käimas jõulukampaania piletite 

ostmiseks.  

Akumuleeritud tulem ei ole võrreldes eelmise aastaga palju suurem, mis planeerimise mõistes 

on hea. Miinus jääb väiksem kui oli erakorraline amortisatsioon.  

Kristjan Hallik uurib nõukogult, kas võiks orkestrile maksta tulemustasu? Kas see võiks olla 

mingi konkreetne summa või mingi protsent tööjõukuludest? Kristjan Hallik saadab nõukogule 

täpsema arvutuse/mudeli nõukogule e-kirjana ning seejärel otsustatakse virtuaalselt väljamakse 

suurus.  

2024. aasta eelarve on välja toodud kuude kaupa ning see on saadetud ka ministeeriumisse. 

Suuremate riskidega projekte planeeritud ei ole. Planeerimisel on kontsert Hiiumaal, kuid see 

on suures mahus koostöös eratoetajatega (sarnaselt Odessa festivalile). Palgafond jääb samaks. 

Tõstame pillitarvikute ning isiklike pillide kasutamise kompensatsioone. Hetkel ei ole plaanis 

akumuleeritud tulemit kasvatada, vaid pigem säilitada ning vajadusel veidi kasutada.  

Nõukogu võttis info teadmiseks.  

 

2. Kohapeal algatatud küsimused, järgmise koosoleku toimumise aeg. 

• Tuleviku kontserdimaja: nii linna, riigi kui ka eratasandil on kombatud maad. 

On mõned suunad, mida edasi uurida. Linna seisukohalt vaatame veel üle 

erinevaid krunte. Järgmisel aastal tahaks katsetada ka Estonia kontserdisaali 

akustikat, et veidigi täiendada orkestri kõla ja selle kvaliteeti siin saalis (et 

orkester kuuleks teineteist paremini). 



 

 

• Asutaja ootuste draft on valmis. Soov oleks, et nõukogu vaataks üle, kas esitatud 

sõnastused ja mõõdikud on mõistetavad ning aitaksid ka nõukogu selle töös. Ivo 

Lille esitab selle nõukogule aasta alguses. 

• Edukalt on käima on läinud ERSO kammerkontsertide seeria väljaspool 

Tallinnat. Osaliselt panustame kontsertide õnnestumist läbi Sõprade klubi 

toetuste.  

• Järgmine koosolek toimub 16. jaanuaril 15:30 – 16:30. 

  

 

Protokollile lisatud:  

SA ERSO majandusaruanded. 

 

 


